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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2022/2023 

Č. j.: MU-IS/306156/2022/1906443/PdF-1 

 

Zápis z 3. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 6. prosince 2022 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 (přítomno celkem 15 senátorek a senátorů) 

Omluveni: 

Michaela Skalníková  

Bc. Vojtěch Antoš  

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

       

Hosté:  

 

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc. 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D. 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D.  

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 

Bc. Michal Bezůšek  

Mgr. David Košatka 

Mgr. Bc. Dominik Levíček  

Mgr. Pavla Žáková 

Mgr. et Mgr. et Mgr. Bc. Lucie Hájková  

 

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D.  

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

Ph.D. doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

Mgr. Veronika Najvarová, Ph.D. 

Mgr. Zdeněk Janík, M.A., Ph.D. 

Mgr. Dagmar Kyselová 

Mgr. Petr Šimík 

Mgr. Jan Šplíchal  

Bc. Ondřej Voráč  

Dominik Justin Zelinka 

Karel Frnka  

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D. 
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 2. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023 

3. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v navazujících magisterských studijních 

programech na PdF MU platných pro akademický rok 2023/2024 

4. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných navazujících 

magisterských studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 

2023/2024 

5. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných doktorských studijních 

programech na PdF MU platných pro akademický rok 2023/2024 

6. Doplnění členek/členů Ekonomické komise AS PdF MU 

7. Doplnění členek/členů Legislativní komise AS PdF MU 

8. Různé  
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1. Schválení programu zasedání 

 

Předseda Adam zahájil 3. zasedání AS PdF a přivítal senátorky, senátory a hosty.  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Šibora a sen. Hájkovou jako 

skrutátory 3. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022-2023. 

Pro: 14; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

AS PdF MU schvaluje program 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023. 

Pro: 14; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

2. Schválení zápisu z 2. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

 

Předseda Adam obdržel připomínku od sen. Vrubela ohledně zpřesnění formulace v bodu 

různé. Formulace byla zapracována.  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 2. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2022/2023. 

 Pro: 14; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

3. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v navazujících magisterských 

studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 2023/2024 

Předseda Adam: Na minulém zasedání v říjnu se schvalovaly bakalářské a magisterské 

programy a zbývaly programy navazující. Bod představí proděkan Káňa. 

Prod. Káňa technickým nedopatřením poskytl mezi podklady zasedání neúplné znění 

podmínek pro přijetí; vše vysvětlil a senátu se omluvil. Prostřednictvím dataprojekce pak 

senát seznámil s kompletním zněním Podmínek, včetně revizí v textu.  

 

Na zasedání dorazil sen. Kamenický 

 

Prod. Káňa podrobně text představil; jde především o změny terminologického charakteru. 

Dále představil maximální počty přijímaných studentů a data relevantní pro přijímací řízení.  

Předseda Adam sám kompletní dokument procházel a může se za něj v tomto smyslu zaručit. 

Děkan Němec doplnil, že chyba musela vzniknout technickým převodem z MS Word do 

formátu PDF. Potvrdil, že změny jsou kosmetického charakteru a podstata dokumentu se 

nemění. Oproti předchozímu dokumentu se měnil pouze bodový posun pro přijetí u katedry 

sociální pedagogiky.  

Sen. Vrubel měl dotaz směrem k legislativní komisi, jestli senát může o tomto dokumentu 

jednat, když nebyl předložen celý dostatečně dopředu. 

Sen. Lollok potvrdil, že to možné je, pokud se na tom senát shodne. 
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Předseda Adam reagoval, že on sám má možnost navrhnout dokument ke schválení a se 

chválením senátu je možné o něm hlasovat. 

Sen. Vrubel upřesnil, že dokument nebyl dostatečně dopředu předložen pro širší 

akademickou obec. 

Sen. Lollok: V případě časové urgence, což je případ tohoto dokumentu, o něm senát 

hlasovat může. Pokládá za podstatné, že je v dokumentu možné vidět změny, proto mu 

wordovský dokument připadá jako vhodné řešení i do budoucna.  

Sen. Žáková se doptala na bod, který zvýhodňuje studující z bakalářských studijních 

programů na PdF. 

Prod. Káňa: Studenti s odpovídajícím průměrem a do pěti let od absolvování nemusí 

absolvovat další části přijímacího řízení. 

Děkan Němec doplnil, že se vedení inspirovalo příkladem dobré praxe z Přírodovědecké 

fakulty a tento přístup maže ostrý přechod mezi Bc. a NMgr. programy. Pro studující funguje 

motivačně. Studující však musí požádat o prominutí. Žádost je poté projednána. 

Prod. Káňa Jediná změna se týká literatury u katedry speciální pedagogiky, která ještě bude 

redukována. (předal tištěnou verzi dokumentu předsedovi Legislativní komise sen. Lollokovi) 

Sen. Kratochvílová ocenila bonifikaci studentů s dobrým průměrem, aby byli podpořeni při 

dalším studiu. 

Sen. Bezůšek připomněl možnost využít IS k převodu wordovského dokumentu do formátu 

PDF. Dále se doptal, proč došlo ke změně „oborů“ na „programy“. 

Předseda Adam: Jedná se o systematickou změnu a dlouholetý proces, je to terminologická 

formalita. Dále dal hlasovat, aby o tomto bodu bylo hlasováno i za okolnosti, že došlo 

k technické chybě exportování dokumentu, což však bylo velmi transparentně vysvětleno. 

Všech přítomných 15 senátorů a senátorek bylo pro hlasování o schválení podmínek a kritérií. 

Předseda Adam vyvolal hlasování o schválení dokumentu.  

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu v 

navazujících magisterských studijních programech na Pedagogické fakultě Masarykovy 

univerzity platných pro akademický rok 2023/2024. 

 Pro: 15, proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

4. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných navazujících 

magisterských studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 

2023/2024 

 

Předseda Adam přistoupil k dalšímu bodu, který je analogický, tentokrát však 

v cizojazyčných NMgr. programech.  

Prod. Z. Janík představil projednávaný bod. Oproti minulému přijímacímu řízení byla 

zavedena jedna změna, a sice že po uchazečích bude žádáno doložení předchozího Bc. studia, 

které koresponduje s NMgr. programem, do kterého se hlásí. V minulosti se stávalo, že 

zájemci o toto studium přicházeli z oborů, které nesplňují charakter potřebný pro přijetí do 

NMgr. studia. Dále jsou specifikované další požadavky pro přijetí, jako je motivační dopis, 

CV a online pohovor s termínem 15. května 2023. Jazyková kompetence bude demonstrována 

zejména v průběhu komisionálního online pohovoru, kde budou přísedící z Katedry 

anglického jazyka. Studenti i nadále budou mít možnost předložit certifikát o složení zkoušky 
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v AJ na úrovni C1. V případě zemí s angličtinou jakožto úředním jazykem být certifikát 

doložen nemusí, popř. pokud uchazeči studovali program v anglickém jazyce. 

Předseda Adam měl dotaz k uchazečům ze zemí, kde je angličtina sice úředním jazykem, ale 

jejich jazyková dovednost není dostatečná.  

Prod. Z. Janík: Určující bude online pohovor. Bude zapotřebí prokázat motivaci ke studiu. 

Pohovor evaluuje komise, vč. jazykové kompetence. 

Sen. Kratochvílová se zeptala, jak jsou jednotlivé dokumenty evaluovány skrze procentuální 

váhu.  

Prod. Z. Janík: hodnotící parametry funguji interně, zkoušející se jimi striktně řídí.  

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu v 

cizojazyčných navazujících magisterských studijních programech na Pedagogické fakultě 

Masarykovy univerzity platných pro akademický rok 2023/2024.  

Pro: 15, proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

5. Schválení Podmínek a kritérií přijetí ke studiu v cizojazyčných doktorských 

studijních programech na PdF MU platných pro akademický rok 2023/2024 

 

Předseda Adam: Dokument vznikal v gesci proděkana Tomáše Janíka. Z pracovních důvodů 

nemůže být přítomen. Zastoupí jej děkan Němec. 

Děkan Němec: Proces přijímacího řízení je standardizovaný, podmínky jsou identické 

s českými studijními programy. Komise postupují dle konkrétních rámcových pravidel. 

Sen. Levíček měl dotaz na jazyk, ve kterém je veden studijní program. 

Děkan Němec v tuto chvíli existuje anglická i německá mutace programu. 

Sen. Vrubel zpřesnil otázku, a sice, jak se postupuje v případě uchazeče, pro kterého je 

angličtina rodný jazyk. Znalost jakého jazyka je tedy ověřována? 

Předseda Adam navrhuje zpřesnění dokumentu.  

Děkan Němec potvrzuje, že dojde ke zpřesnění formulace v tomto bodě. /Do textu bylo 

doplněno: „Verification of the foreign language skills (i.e. the language in which the 

instruction is conducted)“/ 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu v 

cizojazyčných doktorských studijních programech na Pedagogické fakultě Masarykovy 

univerzity platných pro akademický rok 2023/2024. 

Pro: 15, proti: 0, zdrželo se: 0 

  

6. Doplnění členek/členů Ekonomické komise AS PdF MU 

Předseda Adam vysvětlil, že v souvislosti s ukončením studia pozbylo svůj mandát několik 

senátorek a senátorů, a některé senátní komise nemají plný počet členů. Přečetl současné 

složení Ekonomické komise a doplnil, že v komisi skončili bývalí senátoři Versteeg a Szabó 

Lenhartová. Připomněl, že stálé komise má mít nanejvýš 7 členů a mají v ní být zastoupeni 
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minimálně 2 studenti. Nyní je možnost doplnit jednoho či dva členy či členky Ekonomické 

komise. 

Sen. Vrubel doplnil, že komise bude zasedat teprve po novém roce a motivoval ke členství 

v komisi. Má již připravenou metodiku, jak nové členy a členky na práci v komisi připravit.  

Předseda Adam navrhl sen. Košatku. Další návrhy podány nebyly. Dále navrhl, že by o 

tomto bodě nemuselo být hlasováno tajně.  

AS PdF MU schvaluje doplnění Ekonomické komise AS PdF MU o sen. Košatku. 

Pro: 14, proti: 0, zdrželo se: 1 

 

7. Doplnění členek/členů Legislativní komise AS PdF MU 

 

Předseda Adam přečetl jména současných členek a členů Legislativní komise. Sen. Lollok 

kvůli nové funkci proděkana brzy složí mandát. V tuto chvíli jsou v legislativní komisi volná 

tři volná místa. Za studenty je v této komisi v současné chvíli pouze sen. Levíček.  

Sen. Levíček navrhl sen. Žákovou, ta s nominací souhlasila. 

Sen. Vrubel nominoval sen. Šibora, který s nominací souhlasil. 

Předseda Adam navrhl opět volbu aklamací. 

 

 

AS PdF MU schvaluje doplnění Legislativní komise AS PdF MU o sen. Žákovou a sen. 

Šibora.  

 

Sen. Žáková – Pro 14, proti 0, zdržel se: 1 

Sen. Šibor – Pro 14, proti 0, zdržel se: 1 

 

8. Různé 

Předseda Adam připomněl, že nominace do Ubytovací komise MU byla na říjnovém 

zasedání odročena. Studentská komora mezitím navrhla studentku Zuzanu Melkusovou. 

Děkan Němec si toto jméno osvojil a studentka je v tuto chvíli již oficiální členkou Ubytovací 

komise.  

Další informace se týká rozpočtu. Na zasedání AS MU byla 5. 12. 2022 schválena pravidla 

pro sestavování rozpočtu. Jedním z těchto kritérií je tvůrčí činnost; doznalo několika změn. 

Děkan Němec doplnil, že rozpočet vypadá optimisticky. Peníze již nejsou rozdělovány dle 

stabilního fixu z roku 2016.  

Sen. Vrubel doplnil, že kritérium tvůrčí činnosti je nyní k humanitně orientovaným oborům o 

něco příznivější.  

Sen. Levíček uspořádal 1. 11. 2022 setkání se studujícími z fakulty. Chtěl tímto krokem 

získat podněty od studujících mimo senát. Dále pak šlo o šíření povědomí o funkci senátu a 

aktivitu v oblasti oborových rad a spolků. Dalším tématem byly genderově neutrální toalety. 

Poděkoval vedení fakulty za přístup v této agendě. Dále poprosil o vyjádření vedení fakulty k 

tématu nebinárních toalet u katedry výtvarné výchovy.  
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Děkan Němec připomněl, že je potřeba odlišovat od sebe dvě věci: na jedné straně aktivity 

studentů a studentek katedry výtvarné výchovy, která je specifická, a na druhé straně otázku 

inkluze. Věří, že se PdF podařilo téma inkluzivní dimenze v této oblasti dobře vyřešit a 

komunikovat. V neposlední řadě je zde vyhláška, která říká, že toalety je potřeba stavět pro 

muže i ženy.  

Sen. Hájková udělala exaktní pokus: směrem ze své kanceláře má v dosahu tři nejbližší 

toalety pánské. Poděkovala za vyřešení situace. 

Sen. Kamenický poděkoval vedení fakulty za vyřešení situace a je pyšný na aktivistické 

aktivity studujících na Katedře výtvarné výchovy. Je mu líto, jak studenti na diskuzním fóru 

IS byli pranýřováni za aktivitu ohledně záchodů.  

Sen. Bezůšek doplnil, co vyplynulo ze setkání se studenty. Sám měl pocit, že samolepka, 

která se objevila na toaletách odkazující na nebinární toalety, vyzněla bohužel na první pohled 

jako inciativa studentů, nikoliv jako oficiální krok vedení fakulty. 

Sen. Vrubel byl rád, že se toto téma otevírá. Když on sám před rokem otevíral téma 

bezbariérových toalet, tak to téma vyšumělo. Toto téma nyní vnímá jako dobrou příležitost, 

aby se na téma bezbariérových toalet navázalo. 

Tajemnice Kyselová se také sešla s reprezentanty TEIRESIÁS. Toto téma má být řešeno na 

celouniverzitní úrovni. 

Sen. Levíček by rád navrhl usnesení (poděkování vedení fakulty). 

Předseda Adam má obavu, zda je možné takové usnesení vůbec vhodně formulovat a zda by 

správně vyznělo. (Jeho obavy sdílelo i několik dalších senátorek a senátorů)  

Sen. Levíček svůj návrh stáhl. 

 

Sen. Lollok poděkoval za spolupráci, loučí se v senátorské pozici. Předsedovi doručí 

rezignaci. Na příštím zasedání již bude vystupovat v jiné pozici (od února má být 

proděkanem). 

Děkan Němec: in on se zasedání senátu ve funkci děkana účastní pravděpodobně naposledy 

(funkční období končí 31. 1. 2023); také poděkoval za spolupráci s akademickým senátem a 

krátce tuto spolupráci shrnul.  

Předseda Adam sen. Lollokovi u děkanu Němcovi poděkoval za jejich práci pro fakultu a 

popřál jim vše dobré v jejich budoucích rolích.  

 

Sen. Vrbas pozval senátory a senátorky na vyzkoušení nové tělocvičny na Poříčí 31 ve 

čtvrtek 8. 12. Jedná se o neformální akci. 

 

Předseda Adam poděkoval všem přítomným za účast a pozval všechny na další zasedáním, 

které by se mělo konat 7. 2. 2023 od 14:00. 

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka  

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU dne 20. 12. 2022 
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Usnesení z 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Šibora a sen. Hájkovou jako 

skrutátory 3. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022-2023. 

 AS PdF MU schvaluje program 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 2. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu 

v cizojazyčných navazujících magisterských studijních programech na Pedagogické fakultě 

Masarykovy univerzity platných pro akademický rok 2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu 

v cizojazyčných doktorských studijních programech na Pedagogické fakultě Masarykovy 

univerzity platných pro akademický rok 2023/2024. 

 AS PdF MU schvaluje doplnění Ekonomické komise AS PdF MU o sen. Košatku. 

 AS PdF MU schvaluje doplnění Legislativní komise AS PdF MU o sen. Žákovou a sen. 

Šibora. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


